
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 6. november 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 250 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 250:  

”Ministeren forklarer på et åbent samråd i Sundheds og Ældreudvalget den 22. okto-

ber 2020, at indkøbet igennem Nine United fortsatte efter Lægemiddelstyrelsen 

havde konstateret, at der ikke længere var en kritisk situation på markederne, fordi 

der skulle opbygges lagre på op til seks måneder. Ministeren bedes på den baggrund 

uddybe, om det er ministerens holdning, at aftaler som den med Nine United er den 

ideelle måde at opbygge lagre af tests og værnemidler?” 

 

Svar: 

Som jeg også sagde på åbent samråd i Sundheds- og Ældreudvalget den 22. oktober 

2020, så stod vi i en ekstraordinær situation i foråret 2020, som kaldte på ekstraordi-

nær handling. Det var en særlig akut situation, som var uforudsigelig, og det blev der 

ageret efter. Vi skal gøre, hvad vi kan for ikke at komme i sådan en situation en anden 

gang. Derfor opbygges lagre. Det er et stort arbejde, som stadig pågår og det er vig-

tigt, at vi har lagre af den nødvendige størrelse.  

 

Derudover henviser jeg til svar på SUU alm. del spm. 249, som Region Hovedstaden 

har bidraget til. 

 

Med venlig hilsen 
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